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REVISTA PRESEI 
 

 Zeci de cadre medicale de la Institutul "Marius Nasta" protestează faţă de reducerea sporurilor: Noi ridicăm 
bolnavii cu cârca pentru că nu avem cu ce să lucrăm. Ştie cineva? 
Zeci de angajaţi ai Institutului de Pneumofiziologie "Marius Nasta" din Capitală, biologi, asistente, personal 
administrativ, dar şi medici, au protestat, marţi, pentru a treia oară în ultima săptămână, în curtea unităţii 
spitaliceşti, fiind nemulţumiţi de reducerea sporurilor. 
Câteva zeci de cadre medicale şi personal administrativ din cadrul Institutului de Pneumofiziologie "Marius Nasta" 
din Bucureşti protestează faţă de reducerile salariale. 
"Ne confruntăm cu toate bolile pământului, TBC, HIV, cu puroi, iar ei ne-au tăiat toate sporurile. Luna asta am luat 
1.500 de lei. Sa trăiască ei cu banii ăştia. Lucrăm în codiţii mizerabile, ne tuşesc pacienţii în faţă şi noi nu suntem 
protejaţi", a explicat Elena Boacă, infirmieră. 
"O sa iau salariu taiat la jumătate, pentru că acesta era sporul de tuberculoză, care ni s-a taiat. Nu ştiu cine a luat 
decizia asta, cert este că nu mai putem muncii în aceste condiţii. Suntem expuşi riscului de îmbolnăvire şi ei ne 
taie sporurile", a spus Alina Mihuţ, asistent medical al Institutului Marius Nasta. 
Mulţi brancardieri şi infirmiere s-au plâns că li s-a tăiat din salariu, în condiţiile în care, munca lor este şi una fizică. 
"Să vină ei să lucreze în puroaiele în care stăm noi pe secţia de ATI şi pe toate secţiile pentru că peste tot e aşa. Să 
vină aici să tragă de bolnavi. Noi îi ridicăm cu cârca pentru că nu avem cu ce să lucrăm. Ştie cineva? Ei ne-au spus 
să nu mai spunem la nimeni. Eu am fost operată că mi s-a rupt clavicula pentru că am ridicat bolnavii. Nouă, 
infirmierelor şi brancardierilor nu ne-au mărit salariul, dar ne-au tăiat 45% din salariu", a precizat una dintre 
infirmierele spitalului. 
Tot marţi, aproximativ 100 de angajaţi ai Spitalului de Pneumoftiziologie din Iaşi au protestat, în faţa unităţii 
medicale, după ce au constatat că le-au fost diminuate în mod considerabil veniturile, în urma schimbării Legii 
salarizării. 
”Am ieşit să protestăm din nou şi o vom face şi în zilele următoare, până când ni se vor soluţiona problemele. Nu 
este normal să te trezeşti fără 1.370 de lei din venituri. Guvernanţii au spus că au majorat salariile, dar au «uitat» 
să spună că au diminuat veniturile, prin tăierea sporurilor de care beneficiam până acum. Nu este o situaţie 
normală. Joi sau vineri vom picheta Prefectura Iaşi, iar dacă nu vom găsi înţelegere, vom intra în curând în grevă 
generală“, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, liderul sindical din cadrul unităţii medicale ieşene, Victorela 
Vieriu. 
Potrivit acesteia, liderii Sindicatului Sanitas au programat o discuţie cu şeful Consiliului Judeţean (CJ) Iaşi, Maricel 
Popa, instituţie în subordinea căreia se află spitalul. 
Pe de altă parte, şeful CJ Iaşi spune că va încerca să găsească o soluţie în zilele următoare. 
”La Pneumo este o situaţie aparte, e adevărat, pentru că unii angajaţi de acolo aveau sporuri ce depăşeau 100% 
din salariu. Ne vom întâlni la finalul săptămânii, probabil vineri, pentru a găsi o soluţie împreună. Legea a fost 
modificată de Guvern, iar Ministerul Sănătăţii este ordonatorul principal de credite. Totodată, sunt şi angajaţi 
cărora le-au crescut salariile, dar care nu ies să spună acest lucru“, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, 
Maricel Popa. 
Acesta a adăugat că, dacă ar fi să crească bugetul Spitalului de Pneumoftiziologie, ar trebui să ia bani din bugetul 
altei unităţi medicale din Iaşi, ceea ce ar genera probleme similare. 
Angajaţii Spitalului de Pneumoftiziologie din Iaşi au protestat şi vineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protest de amploare la un spital din Iaşi: Dacă nu ni se rezolvă problemele, intrăm în grevă generală 
Angajaţii Spitalului de Pneumoftiziologie din Iaşi protestează din nou, marţi, nemulţumiţi că sporurile le-au fost 
reduse. Şeful CJ Iaşi, instituţie în subordinea căreia se află spitalul, spune că un medic câştigă 14.000 de lei pe lună 
la unitatea respectivă, dar va căuta soluţii şi pentru asistenţi. 
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Aproximativ 100 de angajaţi ai Spitalului de Pneumoftiziologie din Iaşi au ieşit, marţi, din nou la protest, în faţa 
unităţii medicale, după ce au constatat că le-au fost diminuate în mod considerabil veniturile, în urma schimbării 
Legii salarizării. 
”Am ieşit să protestăm din nou şi o vom face şi în zilele următoare, până când ni se vor soluţiona problemele. Nu 
este normal să te trezeşti fără 1.370 de lei din venituri. Guvernanţii au spus că au majorat salariile, dar au «uitat» 
să spună că au diminuat veniturile, prin tăierea sporurilor de care beneficiam până acum. Nu este o situaţie 
normală. Joi sau vineri vom picheta Prefectura Iaşi, iar dacă nu vom găsi înţelegere, vom intra în curând în grevă 
generală“, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, liderul sindical din cadrul unităţii medicale ieşene, Victorela 
Vieriu. 
Potrivit acesteia, liderii Sindicatului Sanitas au programat o discuţie cu şeful Consiliului Judeţean (CJ) Iaşi, Maricel 
Popa, instituţie în subordinea căreia se află spitalul. 
Pe de altă parte, şeful CJ Iaşi spune că va încerca să găsească o soluţie în zilele următoare. 
”La Pneumo este o situaţie aparte, e adevărat, pentru că unii angajaţi de acolo aveau sporuri ce depăşeau 100% 
din salariu. Ne vom întâlni la finalul săptămânii, probabil vineri, pentru a găsi o soluţie împreună. Legea a fost 
modificată de Guvern, iar Ministerul Sănătăţii este ordonatorul principal de credite. Totodată, sunt şi angajaţi 
cărora le-au crescut salariile, dar care nu ies să spună acest lucru“, a declarat, corespondentului MEDIAFAX, 
Maricel Popa. 
Acesta a adăugat că, dacă ar fi să crească bugetul Spitalului de Pneumoftiziologie, ar trebui să ia bani din bugetul 
altei unităţi medicale din Iaşi, ceea ce ar genera probleme similare. 
”Am comparat venitul unui medic în aprilie 2017 cu venitul aceluiaşi medic în aprilie 2018. De la 7.000 de lei, 
salariul a ajuns la 14.000 de lei. Ca să iei în România un salariu de aproape 4.000 de euro, eu zic că nu e de aici, de 
acolo. Adică e un salariu bun. Din ce am văzut eu, unii făceau gărzi doar sâmbătă şi duminica, tocmai pentru a 
avea venituri mai mari. Sigur, acum, la Pneumo protestează asistenţii medicali, infirmierii şi brancardierii, dar 
măsura de creştere a lefurilor medicilor a fost decisă la nivel macro, la nivel naţional, tocmai pentru a stopa 
exodul lor în străinătate“, a subliniat şeful CJ Iaşi. 
Acesta a afirmat că, în 2017, CJ Iaşi a investit în total peste 20 de milioane de euro în unităţile medicale din judeţ, 
lucru care nu s-a mai întâmplat până acum şi că instituţia a rezolvat multe dintre problemele administrative pe 
care Spitalul de Pneumoftiziologie le avea. 
”Noi am dat peste 20 de milioane de euro pentru aparatură, plata utilităţilor şi modernizarea unităţilor medicale 
în cursul anului 2017. La Pneumo am plătit utilităţile, am investit, dar sunt anumite lucruri care nu ţin de noi. Vom 
vedea ce soluţii putem găsi“, a încheiat Maricel Popa. 
Angajaţii Spitalului de Pneumoftiziologie din Iaşi au protestat şi vineri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Două dintre priorităţile PSD: consolidarea prezumţiei de nevinovăţie şi Codurile Penale. Ce se va întâmpla cu 
proiectul legii defăimării 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat, marţi, care sunt priorităţile legislative pentru perioada următoare, 
printre acestea numărându-se modificările la Codurile Penale şi transpunerea directivei privind nevinovăţia. 
"Săptămâna aceasta sau săptămâna viitoare va fi comisia specială pe codurile penale. Săptămâna aceasta, colegii 
care se ocupă cu legile de securitate naţională să ne prezinte obiectivele comisiei respective şi să ne uităm cu 
atenţie că sigur va fi atacată şi aceasta la Curtea Constituţională", a declarat, marţi, Liviu Dragnea. 
Cât priveşte transpunerea Directivei (UE) 2016/343 a Parlamentului European şi a Consiliului din 09.03.2016 
privind consolidarea anumitor aspecte ale prezumţiei de nevinovăţie şi a dreptului de a fi prezent la proces în 
cadrul procedurilor penale, liderul PSD a afirmat: "Vedem că apar protocoale secrete, abuzuri şi trebuie transpuse 
principiile în acte normative, în Coduri, ca orice român să aibă garanţia că poate beneficia de prezumţia de 
nevinovăţie, că acuzarea trebuie să fie cea care aduce probe, că deciziile se iau bazate pe probe, dincolo de orice 
îndoială". 
Legat de legea defăimării, liderul PSD a afirmat că aceasta nu este o prioritate. 
-0:14 
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"E în stadiu incipient, nu este o prioritate. Uitaţi-vă ce se întâmplă peste tot, fiecare cetăţean îşi iubeşte ţara, vrea 
ca ţara lui să se dezvolte şi nu cred că cetăţenii dintr-un stat vor ca oficialii din statul respectiv să aducă deservicii 
ţării care îi plăteşte", a mai declarat Dragnea. 
Liderul PSD anunţa, în 13 martie, că este nevoie de o lege împotriva celor care defăimează România, ”gen Monica 
Macovei şi alţi europarlamentari care mint despre propria ţară”, astfel încât ”statul român să corecteze aceste 
lucruri”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia SIPA îl audiază miercuri pe fostul director DGPA Doru Dobocan despre arhiva SIPA 
Preşedintele Comisiei SIPA, senatorul PSD, Viorel Salan, a anunţat că miercuri vor fi audiaţi Doru Dobocan, fostul 
director al Direcţiei Generale de Protecţie şi Anticorupţie (DGPA), fostul director general adjunct în ANP, Tiberiu 
Firinel Ungureanu. 
Şedinţa Comisiei parlamentare de anchetă a desfiinţării DGPA va începe miercuri la ora 13.00, iar printre cei 
invitaţi la audieri se numără şi Doina Armean, fost membru în comisiile de inventariere şi Dănuţ Marian Mânzală, 
fost membru în comisiile de inventariere şi domnul Constantin Căruntu, angajat RASIROM. 
Preşedintele Comisiei de anchetă a SIPA, Viorel Salan, a declarat, miercurea trecută, după şedinţa forului 
legislativ, că au fost constatate aspecte de nerespectare a prevederilor legale în constituirea şi acţiunile 
procedurale pentru predarea şi desfiinţarea arhivei SIPA. 
"Au fost înaintate peste 50 de adrese către diferite instituţii ale statului pentru a clarifica aspectele legate de 
desfiinţarea DGPA, respectiv au fost solicitate a fi prezente în audieri peste 25 de persoane şi prezente au fost 
aproximativ 20 de persoane - foşti şefi ai ANP, miniştri ai Justiţiei, directori ai arhivei, directori ai comisiilor de 
inventariere. Sunt aspecte de nerespectare a prevederilor legale în ceea ce priveşte constituirea, dar şi activităţile 
procedurale pentru predarea şi desfiinţarea arhivei SIPA", a declarat Salan, miercurea trecută, la Parlament. 
Senatorul PSD a adăugat că este necesară completarea cadrului legislativ prin introducerea unor sancţiuni în cazul 
celor care sunt invitaţi la Comisia de anchetă şi nu se prezintă. 
"Ni s-au conturat în momentul de faţă anumite riscuri şi vulnerabilităţi cu privire la funcţionarea comisiilor 
speciale prin neprezentarea unor persoane. Neexistând măsuri de coerciţie, am înaintat adrese către Institutul de 
Studii Juridice din cadrul Academiei Române şi reprezentantului nostru către UE şi ne-au prezentat o serie de 
concluzii. Institutul de Studii Juridice şi reprezentantul la UE au făcut un studiu pe 26 de ţări membre care 
evidenţiază necesitatea completării cadrului legislativ cu măsuri de coerciţie de ordin contravenţional şi penal, în 
situaţia neprezentării în faţa comisiilor parlamentare. Unele instituţii ale statului ne-au prezentat documente 
clasificate, astfel încât acestea nu pot fi făcute publice până în momentul în care emitentul îşi va da acordul 
pentru desecretizarea lor şi pentru includerea în raportul final care fi prezentat, până la finalul sesiunii, Birourilor 
permanente reunite", a completat Viorel Salan. 
În rândul obiectivelor Comisiei SIPA se numără: "stabilirea rolului activ al ministerului de resort la adoptarea HG 
127/2006 precum şi ce acte au fost întocmite în intervalul celor 3 luni, prevăzut de HG 127/2006, de ce nu s-au 
finalizat procedurile de desfiinţare prevăzute în art. 3 şi 4 şi de ce nu s-a emis o nouă Hotărâre pentru prelungirea 
termenului”, identificarea şi audierea persoanelor care au avut acces în arhivă fără respectarea condiţiilor legale 
(...), precum şi la solicitarea cui au accesat arhiva, verificarea autenticităţii informaţiilor cuprinse în raportul 
096/17-04.2008 şi împrejurările în care s-a dispus la data de 18 august 2016 sporirea gradului de secretizare. 
Un alt obiectiv asumat de comisie este identificarea persoanelor care în luna ianuarie 2005 au sustras din arhiva 
SIPA registrul de intrări-ieşiri, documente secrete şi strict secrete, care înseamnă nume de persoane semnalate, 
conţinutul foarte succint, de unde proveneau şi beneficiarii informaţiilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Care este strategia Coaliţiei PSD-ALDE în cazul în care preşedintele nu o va demite pe Kovesi. Tăriceanu a 
indicat persoana care trebuie să facă sesizarea CCR 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat marţi, întrebat dacă va fi sesizată Curtea 
Constituţională, în cazul în care şeful statului va refuza revocarea Laurei Codruţa Kovesi, că rolul ar reveni 
Guvernului şi premierul trebuie să îşi asume această poziţie. 
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"Cred că va ajunge la CCR (n.r.: în cazul refuzului preşedintelui de a revoca procurorul şef al DNA). Dar dacă 
analizăm lucrurile cum sunt, conflictul poate să fie între Executiv şi preşedinte, deoarece raportul este făcut de 
ministrul Justiţiei, în raport cu preşedintele. Sigur, Constituţia dă dreptul şi preşedinţilor celor două Camere, dar 
lucrurile sunt foarte clare şi vom vedea că logic ar fi ca ministrul Justiţiei şi premierul să fie cel care se sesizează în 
acest caz. Nu este justificată sesizarea Curţii în această situaţie, e doar o acţiune suplimentară. CCR a decis în mod 
lipsit de echivoc că preşedintele nu are un rol esenţial privind numirea şi revocarea şi decizia e limpede. (...) Trebuie 
să vedem decizia preşedintelui, nu am discutat foarte mult, dar premierul, oricare ar fi el, trebuie să îşi asume 
rolul, nu trebuie să fie altcineva, mai ales că au ministrul al justitiei care e autoritate în domeniu, mă aştept ca 
guvernul să îşi asume această soluţie", a declarat Călin Popescu Tăriceanu, la Antena 3. 
Întrebat dacă preşedintele Klaus Iohannis ar trebui să accepte cererea de revocare, preşedintele Senatului a spus: 
"Ţine de modul în care preşedintele înţelege să îşi exercite mandatul. (...) Au apărut protocoalele şi modul în care 
opera DNA prin unităţile de elită, toate informaţiile din spaţiul public, încălcările Constituţiei, cuprinse inclusiv în 
raportul ministrului Justiţiei (n.r.: raportul privind revocarea procurorului şef al DNA), este greu ca aceste lucruri 
să fie ignorate", a mai spus Tăriceanu. 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, va aflat, în perioada următoare, dacă va fi revocată dau dacă îşi va 
duce la capăt mandatul. Preşedintele României a anunţat că va lua o decizie după Paşte, el fiind cel care, potrivit 
legii, are ultimul cuvând privind revocarea şefilor marilor parchete. 
În februarie, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a propus revocarea procurorului şef al DNA Codruţa Kovesi, după 
ce a prezentat un raport privind activitatea managerială de la DNA, care s-a bazat pe 20 de categorii şi fapte. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea prin care sunt şterse interdicţiile parlamentarilor aflaţi în conflict de interse merge NEMODIFICATĂ la 
promulgare. Solicitarea preşedintelui Iohannis, respinsă 
Senatul a respins marţi, cererea de reexaminare formulată de preşedintele Klaus Iohannis în legătură cu legea ANI 
prin care interdicţiile aplicate parlamentarilor între 2007 – 2013, aflaţi în conflict de interes, încetează de drept. 
Au fost 69 de senatori care au votat pentru respingere, 33 de voturi împotrivă şi nicio abţinere. Senatul a votat în 
calitate de for decizional. 
"Argumentele noastre se regăsesc în cererea de reexaminare a preşedintelui Klaus Iohannis. Nu putem da o lege 
de care să beneficieze doar câţiva senatori şi deputaţi PSD-ALDE prin care se şterg cu buretele conflictele de 
interese din perioada 2007-2013 şi este o lege care afectează standardele de integritate", a susţinut de la tribuna 
Senatului, senatorul PNL, Alina Gorghiu. 
Şi senatorul USR, Florina Presă, a reproşat coaliţiei PSD-ALDE-UDMR că au ratat "cu brio repararea imaginii 
şifonate a Parlamentului". 
"Aţi avut ocazia să reparaţi imaginea şifonată a Parlamentului şi să arătaţi că nu este o instituţie a unor oameni 
certaţi cu legea. Aţi avut ocazia şi aţi ratat-o cu brio, pentru că prin păstrarea legii în forma iniţială, ne-aţi dovedit 
nouă, USR, şi oamenilor adevăratul motiv pentru care aţi vrut puterea – ştergerea cu buretele a conflictului de 
interese şi cheltuirea la discreţie a banului public. Vă bateţi joc de munca cinstită a românilor care nu-şi doresc 
decât un trai decent. Vă bateţi joc de ei când emiteţi legi care să vă şteargă nelegiuirile. USR va vota împotriva 
acestei legi", le-a transmis Presadă partidelor din arcul puterii. 
De cealaltă parte, senatorul UDMR, Cseke Attila, a argumentat că proiectul de lege a fost realizat în urma unei 
decizii a Curţii Constituţionale cu privire la neconstituţionalitatea rapoartelor de evaluare ale ANI pentru 
parlamentari, emise în perioada 2007-2013. 
"Acest proiect vine dintr-o decizie 619/2016 a CCR care prevede textual că în materie extrapenală în 2007-2013 n-
a existat reglementare pentru a emite rapoarte de evaluare de către ANI pentru deputaţi şi senatori. Pentru 
această decizie s-a făcut o propunere legislativă, car ea fost atacată la CCR. Prin decizia 52/2018 Curtea a declarat 
legea constituţională. Preşedintele a cerut reexaminare. Această propunere legislativă nu vine decât să răspundă 
nevoii de intrare în legalitate. Despre asta e vorba. Orice alte tipuri de discursuri divaghează de la subiect", a 
explicat Cseke Attila. 
Şi deputaţii au respins, pe 28 martie, cererea de reexaminare a preşedintelui Klaus Iohannis privind Legea ANI, 
prin care interdicţiile aplicate parlamentarilor între 2007 – 2013, aflaţi în conflict de interes, încetează de drept. 
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Preşedintele României a transmis Camerei Deputaţilor o cerere de reexaminare prin care a solicitat reanalizarea 
legii transmise la promulgare, “sub aspectul oportunităţii acesteia întrucât, pe de o parte, interesul public general 
nu justifică o asemenea reglementare, fiind afectate standardele de integritate, iar pe de altă parte, este pusă în 
discuţie respectarea angajamentelor asumate de România, în calitate de stat membru al Uniunii Europene”, 
potrivit cererii de reexaminare. 
Legea care modifică Legea ANI prevede că interdicţiile aplicate parlamentarilor pe baza rapoartelor ANI şi la care 
s-a constatat nerespectarea prevederilor legale privind conflictul de interese în perioada 2007-2013 încetează de 
drept. 
Curtea Constituţională a României a decis, în 1 februarie, că legea de modificare a funcţionării Agenţiei Naţionale 
de Integritate este constituţională, astfel că parlamentarii găsiţi în conflict de interese sau stare de 
incompatibilitate în perioada 2007-2013 scapă de interdicţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader a publicat documentele referitoare la situaţia Penitenciarului Iaşi/ FSANP: Corpul A al 
închisorii nu este inclus pe lista de reparaţii capitale pentru 2018 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a publicat pe site-ul instituţiei documentele cu privire la situaţia Penitenciarului 
Iaşi, între care se regăsesc o serie de procese verbale, informări şi liste de achiziţii necesare echilibrării 
supraaglomerării şi construirii unui spaţiu nou de detenţie. 
Ministrul a anunţat luni că va publica marţi documentaţia privind Penitenciarul Iaşi, care arată că au existat 
discuţii şi informări cu privire la construirea unui nou pavilion de detenţie în cadrul acestei unităţi, pentru a 
echilibra gradul de supraaglomerare. 
Printre documente se numără şi o informare semnată de către ministrul Tudorel Toader în ianuarie 2018, 
transmisă directorului Administraţiei Penitenciarelor, Marian Dobrică, în care i se solicită o analiză a gradului de 
ocupare a unităţilor din cadrul ANP. 
„În procesul de identificare a măsurilor adecvate care trebuie implementate pentru îmbunătăţirea condiţiilor de 
detenţie şi diminuarea fenomenului supraaglomerării, la nivelul Ministerului Justiţiei a fost sesizată problema 
gradului de ocupare la nivelul unor unităţi penitenciare din subordinea ANP. (...) Vă solicitătăm să întreprindeţi o 
analiză asupra gradului de ocupare la nivelul fiecărei unităţi penitenciare din subordinea ANP şi să dispuneţi, cu 
respectarea profilării locurilor de deţinere, transferuri de deţinuţi între unităţi penitenciare, în vederea asigurării 
unui echilibru al gradului de ocupare”, se arată în unul dintre documente. 
Tot între aceste documente se numără şi o scrisoare semnată în 29 august 2017 de către directorul 
Penitenciarului Iaşi, Marian Pompiliu, în care i se aduc la cunoştinţă directorului ANP vizita ministrului, dar şi o 
notă conceptuală pentru ridicarea unui noi pavilion de detenţie, format din trei corpuri de clădire. Potrivit 
informării, investiţia este necesară deoarece pavilionul actual, care cazează deţinuţii, a fost expertizat tehnic şi 
clasificat cu grad de risc seismic. 
Ministrul Justiţiei a mai publicat şi procesul verbal din 8 noiembrie 2017, în care este inclusă minuta şedinţei de 
avizare din aceeaşi zi. Potrivit minutei, s-a prezentat documentaţia necesară construirii unui nou sector de 
deţinere pentru Penitenciarul Iaşi, urmând a fi create 536 de locuri de cazare, fiecare loc cu cel puţin 4,01 mp. 
Tema de proiectare a fost aprobată de directorul ANP, Marian Dobrică. 
Câteva zile mai târziu, în 16 noiembrie 2017, Marian Dobrică a transmis directorului Direcţiei Investiţii din cadrul 
Ministerului Justiţiei, Constantin Rădulescu, o solicitare de aprobare a „Acordului prealabil” pentru obiectivul de 
investiţii Sector nou de deţinere - Penitenciar Iaşi. Şi un proces verbal din 2008 arată că s-a efectuat o expertiză 
tehnică a obiectivului „Pavilion detenţie 600 de locuri” în cadrul Penitenciarului Iaşi. 
FSANP: Corpul A al Penitenciarului Iaşi nu este inclus pe lista de reparaţii capitale pentru 2018 
Federaţia Sindicatelor ANP susţine că documentele prezentate de ministrul Justiţiei se referă la un nou obiectiv de 
investiţii, aflat în studiu de fezabilitate, şi nu la reparaţia Corpului A al Penitenciarului Iaşi. 
 
În cursul serii zilei de 10 aprilie 2018 Administraţia Naţională a Penitenciarelor a publicat o serie de documente 
care confirmă fără echivoc că în anul 2018 Corpul A al Penitenciarului Iaşi NU este inclus pe lista de reparaţii 
capitale, un alt obiectiv fiind propus şi doar în faza de studiu de fezabilitate. Din documentele publicate reiese că 
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la Penitenciarul Iaşi a fost propusă o investiţie nouă, fără însă a fi dispuse măsuri concrete pentru consolidarea 
sau reconstruirea Corpului A - cel care riscă să se prăbuşească şi unde înca mai sunt cazaţi deţinuti şi îşi desfăşoară 
activitatea un număr semnificativ de personal, transmite FSANP. 
Sindicaliştii susţin că ministrul a dezinformat, precizând că un studiu de fezabilitate pentru un corp de clădire în 
2018 nu echivalează cu reparaţii. 
"Corpul A al Penitenciarului Iaşi trebuie evacuat urgent şi inclus pe lista de reparaţii capitale. Motiv pentru care, 
revenim cu solicitarea ca ministrul Justiţiei, dl Tudorel Toader, să fie demis pentru incompetenţă şi pentru 
dezinformarea opiniei publice. Cerem de asemenea ca ANP să facă publica lista completă a clădirilor clasificate la 
gradul I de risc seismic. Riscul unor tragedii de tipul Colectiv cu sute de morti nu poate fi tolerat", menţionează 
FSANP. 
Documentele au fost publicate după ce, duminică, a avut loc un schimb de replici între Tudorel Toader şi 
reprezentanţii Federaţiei Sindicatelor din penitenciare. 
„PS la PS: Fără a pronunţa vreun nume: situaţia pavilionului A, din penitenciarul Iaşi, a fost cunoscută urmare a 
expertizelor din 2008 şi 2016! Întrebare - la vremea respectivă, oare ce făceau, ce funcţii ocupau criticii de 
astăzi?”, a precizat Tudorel Toader, luni, pe pagina sa de Facebook. 
Ministrul Justiţiei a precizat anterior că mutarea câtorva sute de deţinuţi de la închisoarea din Iaşi la alte unităţi 
face parte dintr-un plan de redistribuire, la respectivul penitenciar urmând să fie făcute lucrări de modernizare. 
(Sursa: Mediafax) 

 Teodorovici: Consumul este principalul element de creştere a economiei, iar acest lucru se va schimba 
 
Consumul este principalul element de creştere a economiei, iar acest lucru se va schimba, susţine Eugen 
Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, prezent la o conferinţă organizată de Reprezentanţa Comisiei Europene 
în România. 
 
"E adevărat ce se spune, că astăzi consumul reprezintă principalul element de creştere. Asta trebuie să se schimbe 
obligatoriu şi pe termen cât mai scurt. Lucrurile se vor schimba în acest sens, cel puţin la nivel de Guvern felul în 
care strategia este definită, cu anumite măsuri din Programul de Guvernare arată că asta este direcţia", a spus 
Teodorovici. 
 
El a precizat că este nevoie de o susţinere a ceea ce înseamnă investiţii în zona publică prin schimbarea legislaţiei 
pe achiziţii publice. 
 
"Intenţia noastră este de a schimba cadrul legislativ pe achiziţii publice, de a simplifica aşa cum este el definit la 
nivel european, fără să adăugăm nimic în plus. Va fi un element important în a accelera partea de investiţii atât la 
nivel local cât şi proiecte mari de infrastructură. Îmi doresc ca România să fie o destinaţie clară şi convingătoare 
pentru ca investiţii străine să vină în această zonă a Europei", a precizat ministrul Finanţelor. 
 
Potrivit acestuia, bugetul trebuie gândit mai modern, mai logic şi mai pragmatic. 
 
"Anul viitor, bugetul pe 2019 trebuie gândit în mod mai modern, mai logic, mai pragmatic. Există multe zone în 
care se cheltuie nejustificat sume importante de bani în loc să fie direcţionate în zonele unde sunt necesare 
cheltuieli. Ce avem sub 3% (deficit n.r.) trebuie să fie justificat ca şi cheltuială", a arătat Teodorovici. 
 
Potrivit celor mai recente date ale Institutului Naţional de Statistică, Produsul intern brut estimat pentru 2017 a 
urcat cu 6,9%, în termeni reali, faţă de anul anterior. 
 
Din punctul de vedere al utilizării PIB, creşterea s-a datorat, în principal, cheltuielii pentru consum final al 
gospodăriilor populaţiei, al cărei volum s-a majorat cu 10,3% contribuind cu 6,4% la creşterea PIB.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Finanţelor a discutat la Bruxelles despre pregătirea preluării Preşedinţiei Consiliului UE de către 
România, la 1 ianuarie 2019 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a discutat marţi la Bruxelles cu comisarul european pentru afaceri 
economice şi financiare, impozitare şi vamă, Pierre Moscovici, despre elaborarea unui cadru modern adaptat 
realităţii pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale şi despre pregătirea preluării Preşedinţiei Consiliului UE 
de către România, la 1 ianuarie 2019. 
 
Potrivit unui comunicat al Ministerului Finanţelor Publice (MFP), Eugen Teodorovici s-a întâlnit marţi, la Bruxelles, 
cu comisarul european pentru piaţa internă, industrie, antreprenoriat şi IMM-uri, Elzbieta Bienkowska, şi cu 
comisarul european pentru afaceri economice şi financiare, impozitare şi vamă, Pierre Moscovici. 
 
În cadrul întrevederii cu Elzbieta Bienkowska, ministrul român al Finanţelor a susţinut realizarea măsurilor 
cuprinse în programul de guvernare 2017-2020 legate de modificarea şi simplificarea legislaţiei privind achiziţiile 
publice. Obiectivul principal pentru acest an este centralizarea achiziţiilor publice din administraţia publică 
centrală şi simplificarea legislaţiei în domeniu, se spune în comunicat. 
 
De asemenea, Eugen Teodorovici a discutat cu Pierre Moscovici despre elaborarea unui cadru modern adaptat 
realităţii pentru prevenirea şi combaterea evaziunii fiscale şi despre pregătirea preluării Preşedinţiei Consiliului UE 
de către România, la 1 ianuarie 2019. 
 
În cadrul întâlnirii, o temă importantă a fost evoluţia economiei româneşti, ţara noastră fiind inclusă în categoria 
statelor care nu se confruntă cu dezechilibre şi continuă să se afle pe un trend favorabil, înregistrând în anul 2017 
a doua cea mai mare creştere economică din Uniunea Europeană. Datele finale indică o creştere de 6,9%, potrivit 
Raportului de ţară pe anul 2018. Discuţiile au avut loc în contextul în care luna aceasta va fi publicat Raportul de 
ţară pentru România pe 2018, se precizează în comunicat. 
 
"Sunt mulţumit de modul în care au decurs discuţiile cu cei doi comisari europeni, care deţin unele dintre cele mai 
importante portofolii din Comisia Europeană. Vreau să subliniez că am avut întotdeauna o colaborare foarte bună 
cu oficialii de la Bruxelles şi în calitate de ministru al Fondurilor Europene şi ca ministru al Finanţelor Publice. O 
colaborare benefică pentru România", a declarat Teodorovici.  
(Sursa: Agerpres) 

 Reprezentanţa Comisiei Europene prezintă miercuri principalele concluzii ale Raportului de ţară pentru 
România 
 
Reprezentanţa Comisiei Europene în România organizează o conferinţă cu titlul "Semestrul European: Raportul de 
ţară pentru România 2018". 
 
Sesiunea plenară a evenimentului va prezenta principalele concluzii ale Raportului de ţară pentru România, 
precum şi poziţia autorităţilor române privind evoluţiile economice recente la nivel naţional. 
 
România a făcut progrese limitate în soluţionarea celor trei recomandări specifice de ţară pentru perioada 2017 - 
2018, arată un raport de ţară publicat în martie de Comisia Europeană, care evidenţiază, însă, şi faptul că în 
probleme precum stabilirea salariului minim în funcţie de un mecanism transparent, egalizarea vârstei de 
pensionare sau cadrul fiscal ţara nu a înregistrat niciun progres. 
 
Potrivit Executivului comunitar, au fost înregistrate progrese limitate cu privire la respectarea obligaţiilor fiscale şi 
colectarea impozitelor, educaţie, tratamentul ambulatoriu, administraţia publică şi prioritizarea investiţiilor 
publice. Nu au fost înregistrate progrese în ceea ce priveşte salariul minim, vârsta de pensionare şi cadrul fiscal. În 
schimb, au fost înregistrate unele progrese cu privire la achiziţiile publice, combaterea muncii nedeclarate şi 
combaterea plăţilor informale în sistemul de sănătate. 
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"Măsurile legislative adoptate în 2017 au inversat progresele substanţiale în anul anterior cu privire la 
consolidarea guvernanţei corporative a companiilor de stat, ceea ce indică o revenire semnificativă asupra 
reformelor anterioare", se arată în raportul Comisiei Europene. 
 
Potrivit primei recomandări specifice de ţară, în 2017, România trebuia să asigure conformitatea cu 
Recomandarea Consiliului din 16 iunie 2017 de a corecta abaterea vizibilă de la traiectoria de ajustare astfel încât 
să poată atinge obiectivul bugetar pe termen mediu. În 2018, ţara trebuie să depună un efort fiscal-bugetar 
notabil, în conformitate cu cerinţele componentei preventive a Pactului de stabilitate şi de creştere şi să asigure 
aplicarea integrală a cadrului fiscal-bugetar. De asemenea, trebuie consolidată respectarea obligaţiilor fiscale şi 
colectarea impozitelor şi combătută munca nedeclarată, inclusiv prin utilizarea sistematică a controalelor 
integrate. 
 
Cea de-a doua recomandare specifică de ţară viza consolidarea politicilor de activare cu ţinte specifice şi serviciile 
publice integrate, adresându-se cu predilecţie grupurilor celor mai îndepărtate de piaţa muncii. România trebuie 
să adopte legislaţia privind egalizarea vârstei de pensionare pentru bărbaţi şi femei şi să instituie un mecanism 
transparent de stabilire a salariului minim, în consultare cu partenerii sociali. De asemenea, este necesară 
îmbunătăţirea accesului la un învăţământ general de calitate, în special pentru copiii romi şi pentru aceia din 
zonele rurale. În domeniul sănătăţii, România trebuie să favorizeze tratamentul ambulatoriu şi să combată plăţile 
informale. 
 
Potrivit evaluării Comisiei, România a făcut progrese limitate cu consolidarea politicilor de activare cu ţinte 
specifice şi serviciile publice integrate, dar nu a făcut progrese în egalizarea vârstei de pensionare pentru bărbaţi 
şi femei şi nici în instituirea unui mecanism transparent de stabilire a salariului minim. Pe de altă parte, au fost 
realizate progrese limitate în ceea ce priveşte îmbunătăţirea accesului la un învăţământ general de calitate 
precum şi cu privire la tratamentul ambulatoriu. De asemenea, au fost înregistrate unele progrese cu privire la 
combaterea plăţilor informale. 
 
Cea de-a treia recomandare specifică de ţară făcută României era să adopte legislaţia care să asigure existenţa 
unui corp al funcţionarilor publici profesionist şi independent, recrutat pe baza unor criterii obiective. De 
asemenea, România trebuie să consolideze ierarhizarea în funcţie de priorităţi a proiectelor de investiţii publice şi 
pregătirea acestora şi să asigure în timp util punerea în aplicare integrală şi sustenabilă a Strategiei naţionale în 
domeniul achiziţiilor publice. 
 
Potrivit evaluării Comisiei, România a făcut progrese limitate cu adoptarea legislaţiei care să asigure existenţa 
unui corp al funcţionarilor publici profesionist şi independent precum şi cu privire la consolidarea ierarhizării în 
funcţie de priorităţi a proiectelor de investiţii publice şi pregătirea acestora. Unele progrese au fost făcute cu 
privire la punerea în aplicare a Strategiei naţionale în domeniul achiziţiilor publice. 
 
În următoarea perioadă, Consiliul European ar urma să discute concluziile care reies din fiecare raport de ţară. 
Ulterior, Comisia va organiza reuniuni bilaterale cu statele membre cu privire la rapoartele de ţară. Până la 
mijlocul lunii aprilie statele membre sunt aşteptate să răspundă la provocările identificate în programele lor 
naţionale de reformă şi programele de convergenţă. Pe baza tuturor acestor surse, Comisia îşi va prezenta 
propunerile pentru noi recomandări specifice de ţară la finele primăverii, în care vor fi menţionate provocările 
principale care trebuie soluţionate de fiecare ţară.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 INS: Salariul mediu net în luna februarie a ajuns la 2.487 de lei, în creştere uşoară faţă de ianuarie 
Câştigul salarial mediu nominal net a fost de 2.487 de lei, în februarie, în creştere uşoară faţă de luna precedentă, 
cu 3 lei sau 0,1%, potrivit informaţiilor publicate miercuri de Institutul Naţional de Statistică. 
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Câştigul salarial mediu nominal brut a fost de 4.128 lei. 
 
Valorile cele mai mari ale câştigului salarial mediu nominal net s-au înregistrat în activităţi de servicii în tehnologia 
informaţiei, inclusiv activităţi de servicii informatice (6.134 lei), iar cele mai mici, în hoteluri şi restaurante (1.499 
lei). 
 
Comparativ cu luna februarie a anului precedent, câştigul salarial mediu nominal net a crescut cu 11,2%. Indicele 
câştigului salarial real faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent a fost de 106,2%. 
 
În raport cu evoluţia preţurilor de consum, indicele câştigului salarial real a fost de 99,8% pentru luna februarie 
2018 faţă de luna precedentă. Faţă de luna octombrie 1990, indicele câştigului salarial real a fost de 180,6%, cu 
0,3 puncte procentuale mai mic faţă de cel înregistrat în luna ianuarie 2018. 
 
În cursul anului se înregistrează fluctuaţii ale câştigului salarial determinate, în principal, de acordarea premiilor 
anuale şi a primelor de sărbători (decembrie, martie/aprilie). Acestea influenţează creşterile sau scăderile în 
funcţie de perioada în care sunt acordate, conducând, în cele din urmă, la estomparea fluctuaţiilor câştigului 
salarial lunar la nivelul întregului an. 
 
Creşterile câştigului salarial mediu net faţă de luna ianuarie 2018 s-au datorat acordării de prime ocazionale 
(premii anuale ori pentru performanţe deosebite, al 13-lea salariu), drepturi în natură şi ajutoare băneşti, sume 
din profitul net şi alte fonduri (inclusiv tichete de masă sau tichete cadou), dar şi realizărilor de producţie ori 
încasărilor mai mari (în funcţie de contracte). 
 
Cele mai semnificative creşteri ale câştigului salarial mediu net au fost de 12,8% în fabricarea produselor 
farmaceutice de bază şi a preparatelor farmaceutice; de 10,1% în fabricarea produselor din tutun; între 3,5% şi 
7,0% în activităţi de producţie cinematografică, video şi de programe de televiziune, înregistrări audio şi activităţi 
de editare muzicală (inclusiv activităţi de difuzare şi transmitere de programe), agricultură, vânătoare şi servicii 
anexe, construcţii, activităţi auxiliare intermedierilor financiare, activităţi de asigurare şi fonduri de pensii, 
fabricarea produselor de cocserie şi a produselor obţinute din prelucrarea ţiţeiului, fabricarea echipamentelor 
electrice. 
 
Creşteri salariale între 1,5% şi 3% au avut loc în activităţi profesionale, ştiinţifice şi tehnice, extracţia cărbunelui 
superior şi inferior, alte activităţi extractive, alte activităţi de servicii, producţia şi furnizarea de energie electrică şi 
termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat, cercetare-dezvoltare. 
 
Pe de altă parte, scăderi ale câştigului salarial mediu net au fost cauzate de nerealizările de producţie ori 
încasările mai mici (funcţie de contracte), precum şi de angajările de personal cu câştiguri salariale mici în unele 
activităţi economice. 
 
Cele mai semnificative scăderi ale câştigului salarial mediu net au fost de 7% în activităţi de asigurări, reasigurări şi 
ale fondurilor de pensii (cu excepţia celor din sistemul public de asigurări sociale); între 3% şi 5% în extracţia 
petrolului brut şi a gazelor naturale, depozitare şi activităţi auxiliare pentru transport, transporturi pe apă, alte 
activităţi industriale; între 2% şi 2,5% în colectarea şi epurarea apelor uzate, activităţi de servicii anexe extracţiei, 
fabricarea altor mijloace de transport. 
 
În sectorul bugetar s-au înregistrat uşoare creşteri ale câştigului salarial mediu net faţă de luna precedentă în 
învăţământ (+1,1%) şi în administraţie publică (+0,6%). Câştigul salarial mediu net a scăzut în sănătate şi asistenţă 
socială (-2,1%) comparativ cu luna precedentă.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Legea Adopţiei, pe masa grupului de lucru mixt la nivelul CNMR şi al Ministerului Muncii 
Astăzi, 10 aprilie 2018 a avut loc o întâlnire de lucru între președintele Coaliției Naționale pentru Modernizarea și 
Respectarea României (CNMR), domnul Alexandru Cumpănașu, ministrul Muncii și Justiției Sociale, doamna Lia 
Olguța Vasilescu și președintele Autorității Naționale pentru Protecția Drepturilor Copilului și Adopție în cadrul 
căreia s-a stabilit înființarea unui Grup de Lucru mixt care vizează Legea nr. 273/2004  privind regimul juridic al 
adopției, potrivit unui comunicat remis ŞTIRIPESURSE.RO. 
Scopul înființării acestui Grup de Lucru este reprezentat de necesitatea existenței unor dezbateri din partea 
societății civile și furnizarea de feedback și expertiză privind reglementările Legii nr. 273/2004 fiind semnalate 
lacune la nivelul procesului de adopție și utilizarea de fonduri în mod judicios de către direcțiile de specialitate, 
ceea ce duce la un sistem defectuos și la crearea unui impediment pentru copiii abandonați care pot beneficia de  
o șansă la normalitate familială. 
"Întâlnirea de astăzi cu doamna ministru Vasilescu și Președintele Autorității Naționale pentru Protecția 
Drepturilor Copilului și Adopție reprezintă un mare pas înainte pentru reglarea la nivelul societății a unor abateri 
sociale și disfuncții grave. O felicit personal și în numele tuturor colegilor din CNMR pe Olguța Vasilescu pentru 
promptitudinea și celeritarea cu care abordează această situație gravă a abuzurilor, viciilor legislative și dramei 
multor copii din România", a declarat președintele CNMR, Alexandru Cumpănașu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Anunţul lui Dragnea privind perioada în care va fi organizat REFERENDUMUL pentru familie 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat marţi că speră ca referendumul pentru familie să fie organizat în 
această primăvară, PSD susţinând definirea familiei în sensul că aceasta se întemeiază între un bărbat şi o femeie. 
"Este un subiect pe care il susţinem cu toata tăria şi sper ca în această primăvară referendumul să se 
organizeze", a declarat, marţi, Liviu Dragnea. 
Întrebat care este poziţia partidului şi a sa privind modificarea Constituţiei, liderul SD a declarat că susţine în 
continuare modificarea în sensul de definire a familiei ca fiind liber consimţită între un bărbat şi o femeie. 
Camera Deputaţilor a adoptat în mai 2017 iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei care prevede că 
familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între un bărbat şi o femeie, semnată de 3 milioane de cetăţeni. 
Iniţiativa cetăţenească a fost depusă, în Parlament, de Coaliţia pentru Familie şi strâns 3 milioane de semnături de 
susţinere. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cifre OFICIALE: Câți salariați și pensionari există, de fapt, în România 
Potrivit statisticilor oficiale de la Ministerul Muncii, în România, în momentul de față, există o schimbare destul de 
serioasă în privința contractelor de muncă. Datele au fost prezentate de jurnalistul Radu Tudor, în cadrul emisiunii 
sale la Antena 3.. 
Numărul total de contracte aflat în evidența Ministerului Muncii, adică salariații, se ridică la 6.303.522 de 
contracte, dintre care 5.821.822 sunt pe perioadă nedeterminată, iar 481.700 sunt pe perioadă determinată. 
Conform valorilor înregistrate, la 2 aprilie 2018, numărul de contracte individuale de muncă active este cu 26.907 
mai mare față de valoarea acestui indicator la 1 ianuarie 2018. 
Numărul total de pensionari înregistrați în evidența Ministerului Muncii este de 5.038.200. Pe acest număr se 
lucrează la noua lege a pensiilor. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 România şi Bulgaria au cele mai NEGRE şosele din Uniunea Europeană. Raportul Comisiei Europene privind 
accidentele mortale 
În România şi în Bulgaria au avut loc, în 2017, mai mult de 90 de decese cauzate de accidente ruiere la un milion 
de locuitori, arată datele unui raport publicat marţi de Comisia Europeană (CE) privind siguranţa rutieră. 
„În 2017, 25.300 de persoane şi-au pierdut viaţa în accidente rutiere pe teritoriul UE, cu 300 mai puţine decât în 
2016 (-2%) şi cu 6.200 mai puţine decât în 2010 (-20%). Deşi tendinţa este încurajatoare, de acum îndeplinirea 
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obiectivului UE de reducere la jumătate a numărului de accidente rutiere mortale între 2010 şi 2020 va fi foarte 
dificilă”, se arată în raportul CE. 
În plus, se estimează că alte 135.000 de persoane au suferit accidente grave anul trecut, printre care o proporţie 
însemnată de participanţi la trafic vulnerabili, cum ar fi pietonii, cicliştii şi motocicliştii. 
„Accidentele rutiere mortale şi vătămările cauzate de accidente rutiere le afectează nu doar pe victime, ci şi 
întreaga societate, costurile socio-economice estimate ridicându-se la 120 de miliarde de euro pe an”, se 
menţionează în raport. 
Comisarul european pentru Transporturi, Violeta Bulc, a declarat: „25.300 de persoane şi-au pierdut viaţa pe 
drumurile noastre în ultimul an şi multe altele au suferit vătămări grave care le vor afecta pe viaţă. În spatele 
acestor cifre se ascund tot atâtea poveşti de doliu şi durere. Siguranţa rutieră este, fără doar şi poate, o 
responsabilitate partajată cu statele membre, însă eu sunt convinsă că UE poate face mai mult pentru a-i proteja 
mai bine pe cetăţenii europeni”. 
Potrivit raportului citat, drumurile europene sunt şi în 2017 „de departe cele mai sigure drumuri din lume”, cu o 
medie de 49 de accidente mortale la un milion de locuitori. 
În cadrul UE, Suedia (25 de decese la un milion de locuitori), Regatul Unit (27), Ţările de Jos (31) şi Danemarca (32) 
au raportat cele mai scăzute cifre în 2017. Estonia şi Slovenia au raportat cea mai mare scădere a numărului de 
accidente mortale faţă de anul 2016, de -32% şi, respectiv, -20%. 
„A continuat să scadă, în 2017, şi decalajul de performanţă dintre statele membre, doar două state membre 
înregistrând o rată a accidentelor mortale mai mare de 80 de decese la un milion de locuitori (România şi 
Bulgaria)”, conchid autorii raportului. 
Comisia lucrează în prezent la un nou cadru privind siguranţa rutieră pentru perioada 2020-2030. „Acest demers 
ar putea include şi o revizuire a normelor europene privind siguranţa vehiculelor şi privind gestionarea siguranţei 
infrastructurii, precum şi o iniţiativă ce ar viza să asigure o tranziţie fără riscuri către o mobilitate cooperativă, 
conectată şi autonomă”, precizează Executivul comunitar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petrescu (HORA): Industria ospitalităţii are nevoie de legalizarea tipsului şi de reglementarea muncii sezoniere 
Legalizarea tipsului fiscal este un obiectiv ce trebuie finalizat în perioada următoare, în timp ce industria 
ospitalieră din România are nevoie atât de o lege care să reglementeze munca sezonieră în domeniu, cât şi de 
promovarea jobului în industrie, a declarat, miercuri, într-o conferinţă de specialitate, Dragoş Petrescu, 
preşedintele Organizaţiei Patronale a Hotelurilor şi Restaurantelor din România (HORA). 
 
"Educaţia din industria de restaurante poate să fie un pilon foarte bun de atracţie şi de păstrare a resursei umane. 
Poate cea mai mare durere a industriei, astăzi, este resursa umană. Cum putem să funcţionăm şi noi mai eficienţi, 
fără să mai avem restaurante de nivel mediu. Printre obiectivele noastre pe termen mediu şi lung se află 
legalizarea tipsului fiscal. În România, astăzi, nu poţi să plăteşti tips (bacşiş, n.r.) pe card, de exemplu. Un subiect 
de care ne lovim din ce în ce mai serios. În Israel, de exemplu, poţi plăti cu cardul tipsul. Un alt obiectiv este 
modificarea Legii privind munca sezonieră. Chiar ieri (marţi, 10 aprilie 2018, n.r.) s-a votat în Camera Deputaţilor 
un proiect privind legalizarea muncii sezoniere în hoteluri şi restaurante. De asemenea, învăţământul dual şi 
promovarea jobului în industrie. Vrem să schimbăm această părere despre industria ospitalităţii, cum că ar fi un 
job temporar. Să putem avea cultura de a putea intra din tinereţe în industria ospitalităţii şi să putem ieşi la 
pensie ca o persoană demnă", a menţionat Petrescu. 
 
Potrivit reprezentantului patronatelor din industria hotelurilor şi restaurantelor, a afirmat că lipsa unei schimbări 
permanente în domeniu conduce foarte uşor la intrarea în zona "out of business". 
 
"În industria noastră cel mai important drive este acela de a te transforma, de a fi în faţa clientului cu ceva nou şi 
bun, în aşa fel încât să-l putem păstra. Industria ospitalităţii trebuie să fie bazată pe etică şi pe cultura 
gastronomică. Este oare normal să avem o diferenţă de la 3 milioane la aproape 9 milioane de turişti faţă de 
Bulgaria? Nu cred că e normal să se întâmple asta, dar e nevoie să muncim. Este important să creăm o industrie 
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profitabilă şi să ieşim din această paradigmă în care se deschid multe restaurante, dar la fel de multe se şi închid. 
Dacă nu vii cu ceva nou, cu o schimbare, eşti foarte uşor "out of business" din industria noastră", a subliniat 
Dragoş Petrescu. 
 
Din datele prezentate de către HORA reiese că România are o cifra de afaceri de 3,6 miliarde de euro în domeniul 
restaurantelor, iar la nivel naţional funcţionează 26.000 de restaurante, din care 3.670 în Bucureşti. Totodată, 
cifra de afaceri în domeniul restaurantelor înregistrată în Bucureşti are o pondere de 45% din total. 
 
În anul 2015, Guvernul a decis să legifereze bacşişul, acesta urmând să fie evidenţiat pe un bon fiscal separat şi 
taxat cu 16%. În urma controverselor iscate la vremea respectivă pe marginea acestei reglementări, ministrul 
Finanţelor de atunci, Eugen Teodorovici, a luat hotărârea de a renunţa definitiv la acea măsură. 
 
"Măsura a fost adoptată de Ministerul de Finanţe Publice în acest an (2015, n.r.), în contextul binecunoscut al 
controalelor ANAF. Mai exact, atunci când inspectorii fiscali găseau în casele de marcat diferenţe de bani 
nefiscalizaţi. Întreaga piaţă era nemulţumită de închiderea firmelor, aşa că, la cerere, am optat pentru această 
soluţie. Foarte important este faptul că nu a fost o măsură luată pentru a mări încasările la buget, ci pentru a 
rezolva o problemă punctuală (...). Am organizat o nouă consultare, la sfârşitul săptămânii trecute, şi am încercat 
să găsim împreună soluţii alternative care să lucreze în beneficiul ambelor părţi. Concluzia întâlnirii a fost aceea 
de a renunţa la taxă, am decis să renunţăm definitiv la această măsură", a precizat Teodorovici. 
 
Organizaţia Patronală a Hotelurilor şi Restaurantelor din România (HORA) organizează, începând de miercuri, 
timp de două zile, cea de-a doua ediţie a Conferinţei Naţionale a Industriei Ospitalităţii. 
 
HORA este autoritatea reprezentativă a industriei ospitalităţii româneşti, având misiunea de a susţine şi de a 
promova interesele şi valorile comune ale membrilor săi pe plan naţional şi internaţional.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Turismului: Sunt un adept al parteneriatului public-privat; vrem mutarea deciziei privind 
autorizaţiile şi licenţele la Consiliile judeţene 
Autorităţile din sectorul de turism intenţionează să mute deciziile privind eliberarea de licenţe şi autorizaţii pentru 
restaurante şi hoteluri către Consiliile Judeţene, potrivit ministrului Turismului, Bogdan Trif, care se declară, 
totodată, un adept al parteneriatului public-privat. 
 
"Sunt un adept al parteneriatului public-privat. Mai mult decât atât, vreau să creez OMD-uri (organizaţii de 
management al destinaţiilor, n.r.) la nivel local, regional şi mai ales central care să aibă şi putere de decizie, nu 
doar să fie consultaţi şi tot ministerul, prin 10-15 oameni, printr-un departament de marketing, care, din punctul 
meu de vedere, nu a funcţionat la parametri corespunzători, să decidă iarăşi strategia de marketing şi promovare 
a României. Trebuie să ne adaptăm cerinţelor noastre. Este un proverb chinezesc care îmi place foarte mult şi care 
spune "Mergi cu timpul". Deci, dacă nu adaptăm şi nu o să avem o promovare actualizată mai ales în mediul 
online, clar o să pierdem trendul şi lupta cu celelalte ţări. Este important ca mediul privat să facă parte din aceste 
OMD-uri cu putere de decizie şi asta mi-o asum eu", a precizat Trif. 
 
Ministrul Turismului a precizat, totodată, că turismul din România funcţionează la circa 20-30% din capacitatea 
maximă şi că doreşte o descentralizare în sensul mutării deciziei privind autorizaţiile la nivel judeţean. 
 
"Turismul din România funcţionează undeva la 20-30% din ce putem da noi. Noile prevederi vor reglementa toate 
domeniile de autorizare, de raportare. Aici este important să avem şi un sistem informatic prin care să 
reglementăm o monitorizare exactă a numărului de turişti, astfel încât să putem să intervenim şi noi pe acele 
segmente şi să remediem problemele. Vreau să precizez faptul că noi dorim o descentralizare, iar Ministerul 
Turismului, categoric, o să fie printre primele ministere care o să vină cu un memo în Guvern pentru acest lucru. O 
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să mutăm decizia tuturor licenţelor şi autorizaţiilor către Consiliile Judeţene, dar nu o să facem acest lucru printr-
un act în care o să spunem "Bun, de mâine vă ocupaţi voi". Nu, avem făcut un studiu de impact, iar minim un an 
de zile o să îi îndrumăm, astfel încât cei de la Consiliile judeţene să fie pregătiţi. Este anormal să autorizezi de la 
centru în toată ţara - de la restaurante la hoteluri", a subliniat Bogdan Trif. 
 
În ceea ce priveşte Legea turismului, oficialul a subliniat faptul că trebuie să existe un act normativ care să 
reglementeze domeniul, care să dea direcţiile şi predictibilitatea. 
 
"Din păcate, turismul a fost neglijat în detrimentul altor ministere. Acum, iată că PSD-ul a reînfiinţat Ministerul 
Turismului, un pas extrem de important. Mai mult decât atât, în programul nostru de guvernare am promis o lege 
a turismului, o lege sectorială care să reglementeze acest domeniu, care să dea direcţiile şi predictibilitate. Este 
nevoie în orice business pe care îl faci să ai o predictibilitate pe termen scurt, mediu şi lung. Nu ne propunem doar 
o lege a turismului, ci să avem, până la sfârşitul anului, şi o strategie integrată în turism. Noi nu am avut până 
acum vreo strategie de acest fel în România. Orice ţară civilizată care activează în domeniul turismului are o astfel 
de strategie. Avem deja grupul de lucru făcut. A avut primele întâlniri cu experţi ai Băncii Mondiale pe care i-am 
cooptat, iată, în această strategie şi care ne ajută, experţi ai SGG-ului. Este important ca şi privaţii să aibă un 
cuvânt de spus şi chiar să decidă în toate strategiile pe care urmează să le facem şi toate actele normative pe care 
urmează să le elaborăm. Da, este important să avem o Lege a turismului", a menţionat ministrului Turismului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Peste o mie de tone de cartofi din Egipt au fost opriți la graniţă pentru că erau infestaţi cu o bacterie 
periculoasă 
Peste o mie de tone de cartofi din Egipt, infestaţi cu o bacterie deosebit de periculoasă, au fost oprite la graniţă. 
Legumele făceau parte dintr-un transport mai mare, care ar fi urmat să intre în ţară prin portul Constanţa. 
Bacteria cu care sunt infestaţi cartofii este larg răspândită în zonele tropicale, subtropicale si călduroase. Este 
deosebit de periculoasă si nu există nicio metodă chimică sau biologică prin care să fie combătută. 
Mai mult, ar exista riscul contaminării solului şi a apelor de suprafaţă cu bacteria provenită din resturile menajere. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Intrarea pe piaţa românească de transport feroviar a unor operatori occidentali, din 2019, ar putea elimina 
transportatorii autohtoni (analiză) 
Piaţa de transport feroviar de călători din România va deveni concurenţială într-o manieră mult mai adâncă decât 
până acum, odată cu intrarea în vigoare a Pachetului 4 Feroviar, în 2019, iar posibila intrare pe această piaţă a 
unor operatori occidentali de anvergură ai unor state vestice - care beneficiază de susţineri puternice naţionale la 
nivel guvernamental şi comunitar - ar putea duce la scoaterea de pe piaţă a "celor mici" sau a celor de stat 
nesusţinuţi la nivel politic de către Bucureşti, atrage atenţia, într-o analiză de specialitate, Viorel Lucaci, inspector 
de stat la Autoritatea de Siguranţă Feroviară Română (ASFR). 
 
Potrivit acestuia, investiţiile masive în parcul de vehicule feroviare ale companiei CFR Călători sunt imperios 
necesare, chiar urgente. 
 
"Nu de acum, ci de cel puţin cinci ani. Mă refer la achiziţii efective de vehicule noi şi moderne, nu obligatoriu la 
activităţi de întreţinere sau modernizare. Nu poţi să 'cârpeşti' şi să 'prelungeşti' la infinit ceva pe care fie deja ai 
'cârpit' de nenumărate ori, fie este vechi şi obosit moral. La un moment dat va ceda definitiv. Totuşi, o pondere 
însemnată din parcul SNTFC este formată din vehicule cu o stare tehnică relativ bună - preponderent în categoria 
vagoanelor de călători, dar nu în totalitate", spune specialistul. 
 
În opinia acestuia, optica în ceea ce priveşte parcul trebuie să fie una clară, atât la operatorii de transport feroviar 
(OTF) de stat, cât şi la cei privaţi, fiind necesară schimbarea totală a arhitecturii parcului de vehicule. Cu alte 
cuvinte, ar trebui să se facă trecerea către trenurile de tip rame (EMU) şi automotoare (DMU) şi treptat, în paralel, 
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să se renunţe la trenurile cu compunere clasică din locomotive şi vagoane. 
 
"Aceasta nu înseamnă că trebuie casate toate locomotivele şi vagoanele existente. Exploatarea pe scară largă a 
EMU şi DMU în statele vestice a relevat o serie de avantaje evidente pentru operatori şi pentru administratorul de 
infrastructură feroviară (consumuri energetice reduse, modularitatea capacităţii ofertate, creşterea gradului de 
disponibilitate a vehiculelor, menajarea infrastructurii, facilitatea lucrărilor de întreţinere etc.). Viitorul 
transportului feroviar de călători este al trenurilor cu compunere compactă. Acest deziderat ar trebuit să 
constituie o prioritate în strategiile OTF, dar şi ale Autorităţii de Reformă Feroviară (ARF) în materie de parc de 
vehicule achiziţionate, destinate tuturor operatorilor, proporţional cu cota de piaţă a fiecăruia", a subliniat Viorel 
Lucaci. 
 
Lucaci a explicat şi contextul în care se impune necesitatea acestor investiţii în material rulant. 
 
"Semnalele vizibile la orizont sunt acelea că piaţa de transport feroviar de călători din România va deveni 
concurenţială într-o manieră mult mai adâncă decât până acum. Acest scenariu se întrevede sub auspiciile 
Pilonului Tehnic şi ale celui de Guvernanţă ale Pachetului 4 Feroviar, care se vor aplica începând cu anul 2019. 
Fără un parc adaptat şi corect dimensionat pe tipuri de vehicule, SNTFC în particular şi OTF privaţi în general, nu 
vor putea face faţă viitoarelor provocări concurenţiale de pe piaţă. Tendinţa aceasta se va manifesta la nivelul 
Europei de Est, nu doar al României. Este vorba despre o posibilă intrare în forţă pe piaţa românească în viitorul 
apropiat a unor operatori occidentali de anvergură - aceştia fiind de fapt entităţi naţionale sau de sorginte 
transnaţională - ce au în spate susţineri puternice naţionale la nivel guvernamental şi comunitar (în cercurile de la 
Bruxelles) - ai unor state vestice care, prin introducerea în exploatare a unor vehicule superioare ca performanţe, 
mult mai moderne", a explicat el . 
Prin aplicarea unor tarife de dumping într-o primă etapă, aceşti operatori ar putea oblitera cota de piaţă şi 
capacitatea celor autohtoni (de stat şi privaţi deopotrivă), susţine Viorel Lucaci. 
 
"Altfel spus, aceşti mari operatori vor balansa piaţa şi ar putea astfel surclasa din punct de vedere al cotei de piaţă 
atât operatorul naţional de transport feroviar de călători, cât şi pe cei câţiva privaţi autohtoni. Surclasarea iniţială, 
probabil, va fi urmată de scoaterea de pe piaţă a 'celor mici' sau a celor de stat, dar nesusţinuţi la nivel politic de 
către Bucureşti. (...) Scenariul respectiv ar avea cele mai mari şanse de materializare pe porţiunea românească a 
Culoarului IV Pan-european, imediat după finalizarea reabilitării întregii distanţe Curtici - Braşov - Constanţa. Va 
urma Culoarul IX, probabil. Celelalte magistrale din reţeaua CFR nu sunt excluse", avertizează specialistul. 
Mijloacele de acţiune ale viitoarei "acaparări" a pieţei ar putea acţiona pe fondul următoarelor aspecte: condiţiile 
impuse de respectarea tuturor prevederilor specificaţiilor tehnice de interoperabilitate (STI), în special cele 
corespunzătoare subsistemelor "exploatare şi gestionarea traficului', "control-comandă şi semnalizare' şi 
"material rulant - material rulant de călători şi locomotive"; preluarea de către Agenţia Uniunii Europene pentru 
Căile Ferate (ERA) a gestionării investiţiilor legate de ERTMS pe culoarele de transport feroviar reabilitate; 
cerinţele dure pe care le presupune materializarea conceptului de "spaţiu feroviar unic european"; viitoarea 
trecere către certificatele de siguranţă unice la nivel european emise de ERA pentru operatorii ce exploatează 
trenuri în trafic internaţional şi către autorizaţiile de siguranţă unice pentru administratorii de infrastructură 
feroviară. 
În acest context, Viorel Lucaci atrage atenţia asupra faptului că exigenţele respective nu vor putea fi satisfăcute 
nici măcar parţial de către OTF de stat şi privaţi din România, fără a efectua schimbări ample de paradigmă în 
activitatea lor şi fără investiţii uriaşe aferente. 
 
"În plus, va fi nevoie de o politică coerentă la nivel decizional. Altfel, opţiunile vor fi inexistente, iar actorii 
feroviari autohtoni mai mult ca sigur vor pierde competiţia cu cei puternici din exterior. Toate aceste 
considerente sunt valabile atât pentru transportul feroviar de călători, cât şi cel ce marfă. Trebuie înţeles pe 
deplin faptul că reţeaua feroviară europeană în ansamblu a devenit deja un teren continuu (interoperabil) pe care 
se duc lupte tot mai puternice pentru piaţă. Unui asemenea gen de provocări ar trebui să fie pregătiţi factorii de la 
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noi să îi facă faţă. Nu jocurilor interne de mică anvergură, intereselor sindicale sau diverselor răzbunări politice. 
Nu va fi simplu deloc. Valabil deopotrivă pentru Ministerul Transporturilor, ARF, OTF de stat şi privaţi, precum şi 
alte instituţii sau organizaţii ale căror activităţi sunt legate de transportul pe calea ferată", spune acesta. 
În plus, el atrage atenţia asupra faptului că, în acest context comunitar european, Vestul se "înarmează" (prin 
investiţii considerabile, cercetare inginerească, susţinere politică şi lobby european) mult mai repede şi mai 
eficient decât Estul. 
"Experienţa a dovedit faptul că Bucureştiul este deficitar la capitalul politici de transport feroviar. Dacă nu vom 
cunoaşte foarte bine ceea ce ne dorim ca strategie din punct de vedere al transportului pe calea ferată, vom 
scăpa din mână toate oportunităţile, iar acest sistem de transport luat ca general îşi va pierde complet relevanţa 
strategică zonală în cel mult 5 - 7 ani. Ar fi păcat! În condiţiile inacţiunii actuale, viitorul Drum al Mătăsii reactivat 
ne va ocoli, investiţiile comunitare ne vor ocoli, posibilele investiţii chineze ne vor ocoli şi ele - toate realocându-
se probabil în zona Balcanilor de Vest (statele fostei Iugoslavii, Ungaria, chiar şi Bulgaria)", mai spune Lucaci. 
Specialistul subliniază că este nevoie de eliminarea "blocajului feroviar" din România, care "a fost unul sistemic, 
transpolitic şi transpartinic". 
"Cu alte cuvinte, a existat o consecvenţă în blocare, în inacţiune, indiferent de natura ciclurilor politice de 
guvernare. Mediul feroviar din România simte doar efectele acestei stări, nu şi modul în care a fost ea iniţiată sau 
orchestrată. De exemplu, orice încercare, orice iniţiativă legată de achiziţia de vehicule feroviare moderne de 
către CFR Călători s-a lovit la un moment dat de ceva, de cineva sau de vreun 'viciu' doar pentru a fi stopat - fie 
imediat din etapa incipientă, fie spre final. Întotdeauna. În ultimii cinci ani au existat altfel de încercări. Regretabil 
este că toate au fost sortite eşecului. Iar atunci când a fost înregistrat vreun rezultat pozitiv, la scurt timp au 
urmat măsuri antagonice de 'redresare', venite de pe alte paliere de nivel decizional. S-a menţinut, astfel, un fel 
de constantă a nerealizărilor", a precizat el. 
Viorel Lucaci face referire, în analiza sa, şi la posibilele cauze care au dus la acest "blocaj feroviar", menţionând 
chiar posibile ''interese antagonice sectorului feroviar - interne şi/sau externe României". 
"Este extrem de dificil a discerne corect dacă acest blocaj a fost pur şi simplu rezultatul unei delăsări şi al unei 
incompetenţe generale de lungă durată generate de ascensiunea unor persoane cu pregătire neadecvată 
domeniului sau dacă există un complex joc de interese antagonice sectorului feroviar - interne şi/sau externe 
României - prin care sistemul de transport feroviar de la noi trebuie menţinut cu orice preţ şi prin orice mijloace 
sub linia de plutire. O combinaţie a celor două variante ar fi şi mai periculoasă, dar din păcate şi mai probabilă. 
Cert este că această stagnare prezintă o oarecare valenţă strategică pentru cercuri situate atât în afara cât şi în 
interiorul spaţiului Uniunii Europene. Unora le convine ca România să fie 'slabă' la capitolul transport feroviar. Să 
sperăm că ARF va debloca situaţia respectivă şi va da drumul la investiţii pentru toţi operatorii. Desigur, 
infrastructura nu trebuie scoasă din această discuţie - domeniu în care urgenţa unor investiţii este şi mai mare", 
spune acesta. 
Lucaci concluzionează în analiza sa că principalul risc general va fi acela că atât CFR Călători, cât şi operatorii 
feroviari privaţi români într-un final să fie "scoşi" din capacitatea de operare. 
"Statul român în ansamblu, Guvernul României, adică cei ce au putere de decizie de valoare strategică trebuie să 
analizeze premisele actuale şi să discearnă corect ceea ce se doreşte pe termen lung, ce vrea România de la calea 
ferată, care sunt oportunităţile deschiderii pieţei, care sunt riscurile. Altfel, riscăm să intrăm în scenariul 
materializat în domeniul construcţiilor de infrastructuri rutiere, domeniu în care, de-a lungul ultimului deceniu 
operatorii economici cu capital românesc au fost într-o primă etapă puternici şi influenţi (chiar la nivelul deciziilor, 
strategiilor cuprinse în politica în domeniul transporturilor, care trebuie să fie elaborată de respectivul stat, 
deoarece abordările de genul 'piaţa să regleze' pot ascunde în spate interese care nu au nicio legătură cu interesul 
statului, ci numai cu profitul anumitor actori, vizibili sau nu). Ulterior, aceşti operatori economici cu capital 
românesc au fost 'scoşi' de pe piaţă, au fost asimilaţi, fie eliminaţi, făcând loc unor entităţi transnaţionale 
deosebit de puternice şi cu o capacitate considerabilă de persuasiune la nivel politic naţional şi supranaţional, 
care au acţionat în forţă privind preţurile lucrărilor, în condiţiile în care nivelul calitativ nu a fost întotdeauna 
conform aşteptărilor. Posibilitatea scenariului respectiv este valabilă şi în cazul operatorilor şi al administratorului 
de infrastructură feroviară din România", avertizează inginerul de specialitate. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Statul român trebuie să plătească peste 400 de milioane de euro austriecilor de la OMV 
Suma restituită este aproximativ egală cu 60% din cea achitată inițial de austrieci în prima fază a privatizării. 
Statul român trebuie să plătească austriecilor de la OMV peste 400 de milioane de euro, potrivit e-nergia.ro.  
Valoarea totală estimată a plăţilor pe care statul român trebuie să le facă austriecilor de la OMV în contul 
obligaţiilor de mediu asumate de statul român la privatizarea Petrom se ridică la 434 de milioane de euro, 
conform datelor OMV. 
Grupul OMV înregistra, la data de 31 decembrie, creanţe actuale şi viitoare cu o valoare de 434 de milioane de 
euro, asupra statului român, potrivit raportului companiei pe anul 2017. Această sumă reprezintă totalul sumelor 
pe care OMV Petrom le-a plătit până acum şi estimează că le va plăti şi în viitor pentru închiderea sondelor şi 
refacerea mediului înconjurător şi care, potrivit celebrei anexe P din contractul de privatizare al Petrom, trebuie 
rambursate companiei de statul român. 
Contractul de privatizare al Petrom cu firma austriacă OMV, semnat în anul 2004, stipula faptul că statul român 
este obligat ca, pentru o perioadă de 15 ani de la privatizare, să despăgubească în totalitate compania pentru 
orice pretenţii în legătură cu poluarea anterioară a mediului, iar pentru o perioadă de 30 de ani să plătească toate 
costurile de mediu legate de închiderea sondelor. 
OMV a achitat inițial, în 2004, 669 milioane de euro pentru 33,34% din actiunile Petrom. Suma pentru majorarea 
de capital până la 51% din acțiuni a fost estimată între 723 milioane euro si 860 milioane euro. 
 
Grupul austriac a preluat, de asemenea, datorii externe ale companiei românesti in valoare de 292 milioane de 
euro dar și fonduri în numerar în valoare de 160 milioane de euro. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Eurocontrol, „alertă rapidă” către companiile aeriene 
Eurocontrol, organizaţia europeană pentru securitate în navigaţia aeriană, a emis marţi o „alertă rapidă" 
destinată companiilor, pentru estul Mediteranei, din cauza unor posibile atacuri cu rachetă asupra Siriei în 
următoarele 72 de ore, transmit EFE şi Reuters, citate de Agerpres. 
Eurocontrol a precizat că rachete aer-sol şi/sau de croazieră ar putea fi folosite în acest interval şi că există 
posibilitatea întreruperii intermitente a echipamentului de radionavigaţie, iar companiile aeriene trebuie să ţină 
cont de această alertă la planificarea operaţiunilor de zbor în respectiva zonă a Mediteranei. 
„Ca urmare a posibilei lansări de lovituri aeriene în Siria cu rachete aer-sol şi/sau de croazieră în următoarele 72 
de ore şi a posibilităţii întreruperii intermitente a echipamentului de radionavigaţie, trebuie ţinut cont la 
planificarea operaţiunilor de zbor în estul Mediteranei/zona FIR Nicosia", relevă Eurocontrol, pe site-ul său, cu 
referire la spaţiul aerian indicat. 
Preşedintele american, Donald Trump, şi aliaţii occidentali discută o eventuală acţiune militară împotriva 
regimului lui Bashar al-Assad pentru un presupus atac chimic comis sâmbătă la Douma, un oraş controlat multă 
vreme de rebeli. 
Trump a decis să-şi anuleze participarea la cel de-al 8-lea summit al Americilor, care se va desfăşura vineri la Lima 
(Peru), pentru a se concentra pe răspunsul pe care SUA îl vor da presupusului atac chimic din Siria, a anunţat 
marţi Casa Albă. 
Peste 40 de persoane au fost ucise sâmbătă în atacul de la Douma, ultimul bastion al insurgenţilor lângă capitala 
siriană Damasc. 
Donald Trump a condamnat luni atacul chimic „atroce" comis asupra unor „civili nevinovaţi" şi a spus că va lua o 
decizie cu privire la paşii de urmat în următoarele 24-48 de ore. 
Şefa guvernului de la Londra, Theresa May, s-a arătat marţi de acord cu preşedintele Statelor Unite, Donald 
Trump, şi preşedintele francez, Emmanuel Macron, în privinţa faptului că este necesar un răspuns al comunităţii 
internaţionale la atacul de sâmbătă din Siria, în care regimul de la Damasc ar fi folosit arme chimice.  
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://e-nergia.ro/statul-roman-trebuie-sa-plateasca-firmei-austriece-omv-peste-400-de-milioane-de-euro/
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2018/04/11/eurocontrol-alerteaza-companiile-aeriene-privind-posibile-atacuri-cu-racheta-asupra-siriei--88448

